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مراسم اختتامیه چهارمین فستیوال موسیقی 
»آینه دار« بــا تجلیــل از بزرگان موســیقی 

آذربایجان برگزار شد.

 »آینه دار« رستاخیز 
موسیقی آذربایجانی بود

علی مغازه ای؛ دبیر هنری چهارمین فســتیوال 
موسیقی نواحی »آینه دار« در ابتدای این مراسم 
گفت: با وجــودی که خودم زنجانی هســتم و 
به اندازه کافی از موسیقی اقوام شمال غرب ایران 
اطلاعات دارم، باید بگویم برگزاری این رویداد 
موسیقیایی کیفیت هایی را به ما ارائه داد که فکر 
می کنم خیلی از ما از آن بی اطلاع هستیم. باید 
اذعان کنم اتفاق »آینه دار« از نظر من رستاخیز 

موسیقی آذربایجان بود. 
این پژوهشگر موســیقی اقوام تصریح کرد: آیا 
ما دیده ایم کــه به تعداد عاشــیق های منطقه 
آذربایجان هنرمند دیگری اضافه شده باشد؟ باور 
کنید عاشیق ها همین هستند که توقع زیادی 

هم از مسئولان ندارند. آن ها به این نیاز دارند که 
از کمترین تسهیلات، از جمله بیمه و بازنشستگی 
برخوردار باشند. ما از دوستان در وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی فقط همین را می خواهیم و از 
آقای حسینی و همکارانشــان می خواهیم این 

عزیزان را دریابند.

هنرمندان بالای 50سال نمی توانند بیمه 
شوند

سید مجتبی حسینی؛ معاون هنری وزیر فرهنگ 
و ارشاد اسلامی در پاســخ به پرسش تعدادی از 
حاضران مراسم که در تالار پیگیر موضوع بیمه 
هنرمندان بودند، گفت: وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی تمام دولت نبوده و همــه اختیارات 
را بر عهده نــدارد. به هر صورت طبــق قوانین، 
هنرمندان بالای 50 سال نمی توانند بیمه تامین 
اجتماعی شــوند اما بیمه تکمیلی شامل حال 
آن ها می شود که وزارت ارشاد آن را عملی کرد. 
البته در ابتدای دولت یازدهم بدهی وزارت ارشاد 

به تامین اجتماعی پرداخت شد و هنرمندان از 
طریق صندوق اعتباری هنر بیمه شدند. این در 
حالی است که سه طرح وزارت ارشاد شامل کمک 
مستمری، تکریم و گرامی داشت پیشکسوتان 

در حال انجام است و همچنان ادامه دارد.

امیدوارم پنجمین دوره »آینه دار« در تالار 
وحدت برگزار شود

احسان رســول اف؛ رییس چهارمین فستیوال 
موسیقی نواحی »آینه دار« نیز در بخش از مراسم 
با بیان این که روزهای برگزاری این فســتیوال 
برای ما جهانی دیگر است، توضیح داد: در کنار 
فعالیت ها و رویدادهای متنوع که در این شــهر 
برگزار می شــود، من و گروه اجرایی جوانی که 
در این سال ها با هم کار می کنیم با عشق فراوان 
انتظار روزهای برگزاری آینه دار را می کشــیم. 
میزبانی از استادان پیشکســوت نواحی یکی از 
آرزوهای ماست که تیم ما را ســرپا نگه داشته 
اســت. ما در طول برگزاری آینه دار از تهران پر 

تناقض و حرف و حدیث به دنیایی می رویم که 
فکر می کنیم سورئالیست است.

وی افزود: تصور می کنم این دوره شما مخاطبان 
فهیم موسیقی نسبت به دوره های گذشته بهترین 

استقبال را از فســتیوال »آینه دار« داشته اید و 
امیدواریم به واســطه این استقبال بتوانیم تمام 
اجراهای ســال آینده را در تالار وحدت برگزار 

کنیم. 

از مشکلات بیمه هنرمندان تا امیدواری برای برگزاری »آینه دار« در تالار وحدت
گزارشصباازآییناختتامیهچهارمینجشنواره»آیندهدار«

حق عضویت انجمن هنرمندان مجسمه ساز 20 هزار 
تومان است

روح اله شمسی زاده؛ دبیر انجمن هنرمندان مجسمه ساز ایران 
درباره ضرورت اصلاح اساسنامه انجمن گفت: انجمن هنرمندان 
مجسمه ســاز ایران یکی از انجمن های فعال و مهم در حوزه 
تجسمی به شمار می رود که به دلیل برخی محدودیت هایی که 
در اساسنامه آن وجود دارد، هیات مدیره هاي آن در دوره های 
مدیریتی مختلف همواره با محدویت هایی برای اجرایی کردن 
برنامه هایشان روبه رو بوده اند که بخشي از رفع این مشکلات 
منوط به تشکیل مجمع فوق العاده و تصمیم گیري با حضور 
اکثریت اعضا است. که البته این مهم در طول این سالیان اتفاق 

نیفتاده است.
او افزود: برای مثال در اساسنامه انجمن تعیین میزان پرداخت 
حق عضویت سالانه اعضا باید در مجامع فوق العاده تعیین شود 
و این رقم بنا به مستندات در طول سالیان گذشته و هم اکنون 
مبلغ 20 هزار تومان اســت، که با توجه به غیر انتفاعي بودن 
انجمن و تامین هزینه هاي جاري انجمن توسط اعضا، حتما باید 
مورد بازنگري قرار گیرد. متاسفانه انجمن همواره در برگزاری 
مجامع خود با مشکل به حد  نصاب نرسیدن اعضا مواجه بوده 
است، که امیدواریم با مشارکت اعضا و اتخاذ تصمیمات لازم 
در مجمع فوق العاده بتوانیم راهکارهاي لازم براي مشارکت 

وحضور فعال اعضا را در دوره هاي آتي فراهم سازیم.

لزوم تغییر اساس نامه در راستای تحولات روز
عباس مجیدی؛ مدیرمسئول انجمن هنرمندان مجسمه ساز 

ایران درباره ضرورت تغییر اساسنامه انجمن مجسمه سازان 
نیز گفت: تغییرات ایجاد شده در اساسنامه ، کمک می کند 
تا انجمن مجسمه ســازان ایران همسو با تحولات روز، مسیر 
درستی را پیش گیرد و در کنار تغییرات چند مفاد جدید نیز به 
اساسنامه اضافه شده است که برخی از این مفاد جدید شامل 

نحوه عضوگیری انجمن، اعضای وابسته و پیوسته و افتخاری 
انجمن و حق عضویت اعضاست.

انجمن هنرمندان مجسمه ساز از كثرت اعضاي بي تاثیر، 
متورم شده است

فرزین هدایــت زاده؛ بازرس پیشــین انجمــن هنرمندان 

مجسمه سازایران هم گفت: اگر پس از ســال ها بخواهیم به 
اساسنامه فعلي انجمن هنرمندان مجسمه ساز ایران که قانون 
اولیه شکل گیري انجمن است؛ نگاهي دوباره بیندازیم، باید 
گفت که این اساسنامه در ذات خود مترقي بوده و دموکراتیک 
و عادلانه نگاشته شده است. تغییراتي که در اساسنامه جدید 
صورت گرفته به نظرمن شاکله کلي را از ریخت نینداخته، بلکه 
آن موارد و دستورات قبلي را تبیین نموده است و من با ترکیب ، 
تبیین اساسنامه بیشــتر موافقم تا با تصحیح آن. اساسنامه 
انجمن به صورت کاملا دموکراتیک، بیشترین و نافذترین قدرت 
را به اعضا، تحت عنوان مجمع عمومي تفویض کرده است که 
حیات و ممات انجمن را از طریق حضور و رای حداکثري خود 
رقم مي زنند. ، با این که قانون بسیار مترقي است اما پیش بیني 
زماني را که انجمن در اثر تساهل در عضوگیري و عدم تعلیق 
اعضا خاطي از کثرت اعضاي خاموش و بي تاثیر، متورم شده و 
درنتیجه به صورت مکرر و نگران کننده مجمع عمومي به زحمت 
و در فراخوان هاي چندم، براي حفــظ حیات حداقلي خود 
تشکیل مجامع عمومي رسمیت مي یابد را نکرده است. این 

مهم ترین ضایعه ای است که با آن مواجهیم.
هدایت زاده ادامه داد: مجامع عمومي در دوره هاي دوم و سوم 
از طریق تعداد بسیارکم اعضایي کم وبیش همیشگي که به 
زنده ماندن انجمن علاقه نشــان مي دهند تشکیل می شود. 
مشارکت حداقلي اعضا با در دست داشتن دو  راي دیگر از موکل 
خود نتیجه اغلب انتخاب های هیات مدیره و باقي تصمیمات را 
رقم مي زند و ناگفته پیداست که چنین تصمیماتي به طور کلی 

نمي تواند بري از خطا باشد.

اصلاح و به روز رساني اساسنامه مي تواند با مشاركت اعضاي انجمن به رشد 
كیفي و كمي این تشكل كمك كند.

»هجوم« در جشنواره تئاتر فجر
صبا:نمایشنامه »هجوم« با نویسندگی علی صفری 
برای حضور در بخش متون نمایشی جشنواره تئاتر 

فجر ارسال شد 
در خلاصه این نمایشنامه آمده است: به سراغ چیزی 

رفتیم كه همیشه از آن می ترسیدید.
علی صفری به عنوان پركارترین نمایشــنامه نویس 
تابستان 96 دو نمایشنامه »آشویتس زنان« و »آخرین 
نبرد« را در سال جاری روی صحنه داشته است. »هجوم« 
پنجمین نوشته علی صفری است كه  اجرای عموم را 
تجربه می كند.نمایش »هجوم« اســفندماه امسال با 
طراحی و كارگردانی رها حاجی زینل در عمارت نمایشی 

ارغنون روی صحنه خواهد رفت.

امیرنصیربیگی دبیر جشنواره 
تئاترمقاومت شد

صبا: با پیشنهاد احسان محمد حسنی؛ مدیر عامل 
بنیاد فرهنگی روایت فتح، غلامحســین غیب پرور؛ 
رییس سازمان بسیج مستضعفین، امیر نصیربیگی؛ 
مدیرعامل گروه هنرهای نمایشی روایت فتح را به عنوان 
دبیرشانزدهمین دوره جشنواره تئاتر مقاومت كه با 
رویكردی متفاوت از ادوار قبلی آذر ماه سال 9۷ همزمان 
با هفته بسیج برگزار می شود، برگزید.  امیر نصیربیگی 
پیش از این رئیس ستاد برگزاری و مدیر اجرایی چندین 
دوره جشنواره سراسری تئاتر بسیج و در حال حاضر 

مدیر گروه هنرهای نمایشی روایت فتح است. 

مرکز فناوری اطلاعات و رسانه های  
دیجیتال به حاشیه نرود

صبا: سیدعباس صالحی؛ وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
در بازدید از مركز رسانه های دیجیتال این وزارتخانه، 
ضمن اعلام این نكته كه صیانت و حمایت از آثار فرهنگی 
و هنری و حقوق پدیدآورندگان آن در فضای مجازی 
ضروری است، گفت: حمایت از حقوق پدیدآورندگان 
یكی از بخش هایی است كه باید مورد توجه قرار بگیرد، 
در غیر این صورت اقتصــاد فرهنگ و هنر در فضای 
مجازی در معرض خطر است. باید فضای سالم مجازی را 
به گونه ایی ایجاد كرد تا فرصت های آن بیش از تهدیدها 
باشد، از موضوعات قابل ملاحظه ای است كه این مركز 

باید بر آن توجه بیشتری داشته باشد.
صالحی ادامه داد: نقش مركز رســانه های دیجیتال 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نقشی كلیدی است و 
نباید در حاشیه قرار بگیرد. این مركز نباید صرفا نقش 
تصدی گری داشته باشد، زیرا یكی از مراكز مهم و در 

متن محسوب می شود. 

 برنده شیر نقره اي ونیز 
در جشنواره تئاتر فجر

صبا:گروه تحقیقات كمپانی»رمینی پروتكل« كه برای 
انجام فاز مقدماتی اجرا به تهران آمده بودند، پس از 
انجام امور پیش تولید به آلمان باز گشتند تا شهر تهران 
در ایام جشنواره میزبان »ریموت« باشد. برای توضیح 
بهتر فعالیت »رمینی پروتكل« كه جوایز متعددی از 
جمله شیر نقره ای دو سالانه هنرهای اجرایی ونیز در 
سال 200۷ را كســب كرده می توان گفت به طور مثال 
هاگ، كائگی و وتزل صورت جلسه سهام داران دیملر 
را به یك متن نمایشی تبدیل كردند. یا پروژه 100درصد 
شهر، با حضور 100 نفر از ساكنان هر شهر در شهرهای 
برلین ،زوریخ ،لندن ،ملبورن، كپنهاگ و سن دیه گو به 
اجرا درآمد و یا در برلین و درسدن نمایش هایی صوتی 

با كمك گوشی های اندروید صورت گرفته است و ...
»ریموت تهران« از سری اجراهای »ریموت ایكس«، 
یكی از چندین تجربه شهری كمپانی »ریمینی پروتكل« 
با همكاری بخش بین الملل و خارج از صحنه جشنواره 
سی وششم فجر در طول ایام جشنواره اجرا خواهد شد.

کیــوسک

صبا:عبدالجبار كاكایی؛ شاعر 
و ترانه سرا در بیست وهفتمین 

محفل »اتفاق ترانه« درباره قالب ترانه و مرسوم 
شدن استفاده از زبان محاوره در آن گفت: قالب 
ترانه كه عمدتا با نیت تلفیق با موسیقی سروده 
می شود، قابلیت های شاعرانگی زیادی دارد. 
استفاده از زبان محاوره بعد از دوران مشروطه 
در ترانه ها مرسوم شــده است. شعر محاوره و 
تصنیف، در ادامه در خدمــت انقلاب ها قرار و 
شــكل جدیدی به خود گرفت. این جدیت در 
دهه های 20  و 30 در آثار اردلان و جنتی عطایی 
به اوج خود رسید. قالب ترانه به عنوان یك قالب 
ادبی، قدیمی است، اما شعر محاوره متاخر است. 
امروزه در عین حال كه سعی می شود ترانه به وزن 
عروضی نزدیك باشد، در مواردی به شعر محاوره 
نزدیك می شود. این شاعر گفت: ترانه سرایان 
متاسفانه یا خوشبختانه باید هر نوع كتابی را 
بخوانند. چراكه در ترانه مضامین روانشناسی، 

جامعه شناسی و ... وجود دارد. 

صبا: عاطفــه فتاحی پور؛ مدیر 
گالری رها درباره برنامه های جدید این گالری 
گفت: رویكردمان همانند موزه گالری خواهد 
بود. به عنوان مثال در صددیم برای هنرمندان 
شایسته ایرانی شــوهایی در خور توجه در 
خارج كشور برگزار كنیم، یا این كه یكی از 
خلاهای جدی هنر ایران تولید محتواست 
و ما قصد داریم به بهانه های مختلف در این 

وادی قدم هایی برداریم.
فتاحی پور ضمن اعــلام این خبر كه گالری 
رها قصد دارد از چهره های شناخته شــده 
هنر در دنیا نمایشــگاه برگزار كند، گفت: 
همچنین برنامه داریم با حضور چهره های 
صاحب نام جلسات سخنرانی و ورک شاپ 
تدارک ببینیم تا هنرمندانمان هر چه بیشتر 
در جریان هنر روز دنیا قرار گیرند. این كار را 
مدتی است با خرید آثار هنرمندان شایسته 
منطقه آغاز كرده ایم. ســال 2008 كه بازار 
هنر در خاورمیانه جدی شد، این گلایه بارها 
طرح شــد كه مجموعه داران ایرانی انتظار 
دارند آثار هنرمندان ایران را همه بخرند اما 
خودشان به هیچ وجه آثار هنرمندان خارجی 
نمی خرند، ما به  سهم خود در سال های اخیر 
در حراجی ها آثار هنرمنــدان خارجی را 
خریداری كردیم تا نشان دهیم این یك رابطه 

دو طرفه است.

صبا: 
نخستین جشــن ویولن ایران 

به همت میثم مروستی و با حضور مسئولان و 
هنرمندان موسیقی برگزار شد. 

میثم مروســتی دبیر این جشن عنوان كرد: 
جشن ویولن ایران مي رود تا در سال های آینده 
عنوان بزرگ ترین و معتبرترین جشنواره ویولن 
در كشور را به خود اختصاص دهد.در این مراسم 
كودک ویولونیست آرتمیس سلیمی با لباس 
كردی بر صحنه حاضر شد و سپس كلیپی كه 
بر اساس زندگی استاد ابوالحسن صبا ساخته 

شده بود پخش شد.
از نكات برجســته این برنامه اجرای اركستر 
فیلارمونیك كردستان با همراهی نوازندگان 
برجسته جامعه ویولن ایران همچون همایون 
رحیمیان، كریم قربانی، سهراب برهمندی، 
پورنگ پورشیرازی و...  بود كه در آن فخرالدینی 
پس از مدت ها دوری از صحنه یك اركســتر 
را به احترام هموطنان زلزله زده كرمانشــاه و 
اولین جشن ویولن ایران با عنوان یادواره استاد 

ابوالحسن صبا رهبری كرد.

شعر محاوره در  
خدمت انقلاب ها

گالری رها 
چهره های هنر دنیا 
را به تهران می آورد

رهبری اركستر 
۵۰  نفرى توسط 

فخرالدینی

گزارش »صبا« از نشست اعضای انجمن مجسمه سازان

انجمن هنرمندان مجسمه ساز و مجامعی که به حد نصاب نمی رسند


